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OR.BR.0002.14.19 

P R O T O K Ó Ł Nr XIV/19 

z sesji Rady Gminy Poraj 

w dniu 19 grudnia 2019 roku 

budynek Urzędu Gminy w Poraju 

ul. Jasna 21, sala nr 220 

czas trwania obrad: 9
05 

– 11
35 

                                                                                                                                   

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (t. j. 

Dz. U. z 2019 r., poz. 506 z późn. zm.) Przewodniczący p. Sylwester Sawicki o godzinie 9
05

 

otworzył XIV sesję Rady Gminy Poraj. 

Po powitaniu: 

1) uczestników sesji – wg listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu, 

2) pracowników Urzędu Gminy Poraj  na czele z Panią Wójt Katarzyną Kaźmierczak, 

3) Radnych stwierdził quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji 

i uchwał przez Radę Gminy – lista obecności to załącznik nr 2. W posiedzeniu 

uczestniczyli wszyscy radni.  

Przewodniczący poinformował również, że trwające obrady Rady Gminy Poraj na 

mocy art. 20 ust. 1b w/w ustawy są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń 

rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania obrad zostaną udostępnione w Biuletynie Informacji 

Publicznej (Bip) i na stronie internetowej Gminy Poraj. Udział w sesji jest równoznaczny z 

wyrażeniem zgody na rozpowszechnianie wizerunku utrwalonego podczas obrad, a 

administratorem danych osobowych jest Gmina Poraj reprezentowana przez Wójta Gminy 

Poraj. 

W dalszej kolejności Przewodniczący udzielił głosu Wójt Gminy p. Katarzynie Kaźmierczak, 

która bardzo serdecznie przywitała harcerzy ze Związku Harcerstwa Polskiego, którzy 

przybyli ze światełkiem betlejemskim i naświetliła historię tej tradycji. Następnie druhny i 

druhowie przekazali p. Wójt oraz każdemu z radnych symboliczny lampion ze światełkiem 

betlejemskim. Na koniec zostały wykonane pamiątkowe zdjęcia. 

 

2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 
 Proponowany porządek XIV sesji – załącznik nr 3, został przekazany wszystkim Radnym, 

Sołtysom i jednostkom organizacyjnym Gminy w ustawowym terminie, tzn. 12 grudnia 2019 

r. – załącznik nr 4.  

Do zaproponowanego porządku nikt nie zgłosił uwag, dlatego też Przewodniczący                  

p. Sylwester Sawicki zarządził głosowanie, w wyniku którego porządek został przyjęty 

„jednogłośnie” – 15 głosów „za”.  

Wynik głosowania imiennego nad dziennym porządkiem obrad to załącznik nr 5 . 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 

3. Przyjęcie Protokołu z sesji Nr XIII/19 z dnia 28 listopada 2019 r. 

4. Sprawozdanie Wójta z realizacji zadań własnych Gminy w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy Poraj z działalności międzysesyjnej. 
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6. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę w sprawie określenia trybu prac nad 

projektem uchwały budżetowej. 

7. Odczytanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Poraj na 2020 

rok. 

8. Opinia Komisji Rewizyjnej o projekcie budżetu Gminy Poraj na 2020 rok. 

9. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie budżetu Gminy Poraj na 2020 

rok. 

10. Dyskusja nad wniesionymi poprawkami. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Poraj na lata 

2020-2033. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Poraj na 2020 rok. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Poraj. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Poraj. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 

zagospodarowania tych odpadów. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planów Pracy Komisji Rady Gminy Poraj 

na 2020 rok. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Rady Gminy Poraj na 2020 

rok. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Poraj na 2019 rok. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

20. Sprawy różne. 

21. Zamknięcie sesji. 
 

3. Przyjęcie protokołu z sesji Nr XIII/19 z dnia 28 listopada 2019 r.    

 Protokół z ostatniej sesji był wyłożony w Biurze Rady oraz w sali przed 

dzisiejszymi obradami, dodatkowo został wysłany do radnych drogą elektroniczną. Do 

Protokołu z XIII sesji Rady Gminy Poraj nie wniesiono uwag. Został on przyjęty przez 

radnych „jednogłośnie” - 15 głosami „za” (załącznik nr 6 do protokołu). 

 

4. Sprawozdanie Wójta z realizacji zadań własnych Gminy w okresie między 

sesjami. 
Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak zapoznała wszystkich radnych oraz uczestników sesji 

z pisemnymi informacjami z wykonywanych zadań w okresie międzysesyjnym, które 

stanowią  załączniki do protokołu od nr 7 do nr 12.   

 

5. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy Poraj z działalności 

międzysesyjnej. 
Przewodniczący p. Sylwester Sawicki odczytał swoją informację o działalności 

międzysesyjnej, która stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę w sprawie określenia trybu prac nad 

projektem uchwały budżetowej – projekt uchwały to załącznik nr 14. 
Przewodniczący przypomniał, że wszystkie projekty uchwał zostały omówione i pozytywnie 

zaopiniowane przez radnych na Komisji ds. budżetu. 

Do powyższego dokumentu nie wniesiono uwag. 
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Uchwała Nr 100(XIV)19 zmieniająca Uchwałę w sprawie określenia trybu prac nad 

projektem uchwały – załącznik nr 15 została przyjęta  – 10 głosów „za”, 5 głosów „przeciw”.  

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

7. Odczytanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Poraj na 

2020 rok. 
 Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Poraj na 2020 rok (załącznik nr 

17) został odczytany przez Wiceprzewodniczącego Rady p. Krzysztofa Klimka. 

 

8. Opinia Komisji Rewizyjnej o projekcie budżetu Gminy Poraj na 2020 rok. 
Opinię Komisji Rewizyjnej na temat projektu budżetu Gminy Poraj na 2020 rok przedstawił 

jej Przewodniczący p. Łukasz Boroń (załącznik nr 18).  

   

9. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie budżetu Gminy Poraj na 

2020 rok. 
 Głos zabrała Skarbnik Gminy p. Anna Kukla, która zapoznała wszystkich z: 

 Uchwałą Nr 4200/VI/238/2019 VI Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Katowicach z dnia 10 grudnia 2019 r. w sprawie opinii o 

przedłożonym przez Wójta Gminy Poraj projekcie uchwały budżetowej na 2020 rok 

wraz z uzasadnieniem (załącznik nr 19), 

 Uchwałą Nr 4200/VI/239/2019 VI Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Katowicach z dnia 10 grudnia 2019 r. w sprawie opinii o 

przedłożonym przez Wójta Gminy Poraj projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Poraj na lata 2020-2033 (załącznik nr 20). 

Posiedzenie opuścili Radni: p. Ewa Masłoń oraz p. Bartosz Rajczyk. 

  

10. Dyskusja nad wniesionymi poprawkami. 
Przewodniczący poinformował, że w projekcie budżetu zostały wprowadzone następujące 

poprawki:  

 na wniosek Radnego p. Bojanka o usunięcie z budżetu projektu „Odnawialne źródła 

energii”, 

 na wniosek Radnych p. Klimka i p. Makucha w sprawie przesunięć po 50 tys. zł na 

bieżące utrzymanie dróg i na wykonanie ekspertyzy związanej z uruchomieniem 

basenu w Żarkach Letnisko, 

 na wniosek radnych dotyczący zmniejszenia do 1 mln zł kwoty, do której Wójt jest 

upoważniony zaciągać pożyczki i kredyty krótkoterminowe na pokrycie 

przejściowego deficytu; 

 Radny p. Waldemar Sitek chciał się upewnić, na kogo wniosek przesunięto środki na basen 

w Żarkach Letnisko, gdyż na komisjach była mowa o wniosku Radnej p. Chmury, a 

tymczasem okazuje się, że jest to wniosek Radnych p. Klimka i p. Makucha; 

 Przewodniczący odpowiedział, że tak jak informował wcześniej jest to inicjatywa Radnych 

p. Klimka i p. Makucha i zarządził 10-minutową przerwę w obradach. 

 

Po przerwie: 

11.Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Poraj 

na lata 2020-2033 -  projekt uchwały to załącznik nr 21. 

Do dokumentu nie zgłoszono żadnych uwag. 
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Uchwała Nr 101(XIV)19 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Poraj na lata 

2020-2033 – załącznik nr 22 została przyjęta  – 8 głosów „za”, 5  głosów „przeciw”, 2 osoby 

nie oddały głosu 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Poraj na 2020 rok. 
 Radny p. Patryk Frendowski zwrócił się do dwóch członków Komisji Rewizyjnej, którzy 

negatywnie zaopiniowali projekt budżetu na 2020 rok o uzasadnienie swojego stanowiska 

w tej kwestii; 

 Radny p. Waldemar Sitek stwierdził, że jest przeciwny temu projektowi głównie w 

zakresie przychodów i wydatków majątkowych, tzn. założono, że w 2020 roku ze 

sprzedaży mienia znajdującego się głównie w Żarkach Letnisku (ŻL) uzyska się 1 mln 130 

tys. zł, natomiast po stronie wydatków majątkowych zaplanowano z tej kwoty spłacić ratę 

w kwocie 400 tys. zł  do Regionalnego Funduszu Gospodarczego (RFG) za zakup terenów 

nad zalewem, dokapitalizować Spółkę Poreco w kwocie 650 tys. zł, co oznacza, że na 

inwestycje ze środków własnych Gmina przeznaczy tylko 20 tys. zł na oświetlenie, 30 tys. 

zł na amfiteatr w ŻL i 200 tys. zł na budowę chodników i dróg, co jego zdaniem jest 

niewystarczające, gdyż za taką kwotę niewiele można wybudować; 

 Radny p. Leszek Lach przypomniał, że jest to kolejny rok obowiązywania programu 

naprawczego w Gminie Poraj, do którego niestety nie jest dostosowany projekt budżetu i 

nie widać żadnych cięć w wydatkach, o których wielokrotnie wspominał, tzn. nadal 

kultura, szkolnictwo są na pierwszym miejscu, natomiast to, co dla mieszkańców jest 

najważniejsze, czyli chodniki i drogi (np. ulica Nadrzeczna) jest pomijane, czego efektem 

będzie spotęgowana frustracja społeczeństwa; 

 Radna p. Jolanta Chmura poinformowała, że jest przeciwna zaproponowanemu budżetowi, 

m.in. z takich powodów jak:.: 

 podwyższenie dodatku funkcyjnego o 300 zł dla dyrektorów szkół i przedszkoli i 

zapytała, czy którykolwiek dyrektor upomniał się o tzw. pracownika niebudżetowego i 

dodała, że takie zachowanie jest niesprawiedliwe i oznacza dbanie tylko o własne 

kieszenie, 

 nieuwzględnienie w budżecie jej wniosku o przesunięcie 100 tys. zł z działu Kultura 

fizyczna i przeznaczenie tej kwoty na doraźny remont basenu w ŻL – według niej 

przeznaczenie 30 tys. zł na wykonanie ekspertyzy basenu nic nie załatwi, gdyż i tak 

nie będzie środków na jego modernizację: 

 Radny p. Patryk Frendowski chciał wiedzieć, czy w projekcie budżetu zostały 

przewidziane wydatki związane z prawdopodobną w 2020 roku podwyżką dla nauczycieli 

oraz co oznaczają zastrzeżenia Regionalnej Izby Obrachunkowej (RIO) odnośnie projektu 

budżetu i od czego zależy współczynnik zadłużenia; 

 Skarbnik Gminy p. Anna Kukla odpowiedziała, że ewentualne podwyżki są w budżecie 

wykazane na takim poziomie, na jakim zostało skonstruowane prowizorium budżetu 

oświaty, natomiast, trudno przewidzieć na chwilę obecną, czy faktycznie wszystkie są 

uwzględnione i przypomniała, że w roku bieżącym również pojawiło się wiele 

nieplanowanych wydatków w tym zakresie i trzeba było sobie z nimi poradzić, dodała 

również, że zastrzeżenia RIO to obligatoryjny zapis w sytuacji, gdy Gmina jest w trakcie 

Programu Postępowania Naprawczego a współczynnik zadłużenia jest obliczany na 

podstawie art. 243 ustawy o finansach publicznych, gdzie musi być zachowany stosunek 

dochodów do wydatków; 

 Radny p. Waldemar Sitek miał pytanie dotyczące składanych przez Klub Radnych 

wniosków do budżetu na 2020 rok, nawiązał do wniosku Radnej p. Jolanty Chmury, który 

został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję ds. budżetu, ale niestety nie uwzględniono 
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go w prowizorium, natomiast wniosek Radnych p. Klimka i p. Makucha, który nie zawiera 

uzasadnienia i nie był analizowany przez komisję został wprowadzony do projektu 

budżetu, dlatego chciał wiedzieć, kto podejmuje takie decyzje; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak odpowiedziała, że przygotowanie prowizorium budżetu 

należy wyłącznie do kompetencji wójta, a kwestia uzasadnienia wniosku radnych została 

potraktowana jako autopoprawka do projektu uchwały; 

 Radna p. Jolanta Chmura chciała nawiązać do Opinii RIO odnośnie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2020-2033, jednakże Przewodniczący przypomniał, że ten temat jest 

już zamknięty a uchwała przegłosowana; 

 Radny p. Waldeamr Sitek poprosił o uzasadnienie na piśmie, dlaczego dwa wnioski Klubu 

Radnych, które wpłynęły do Urzędu Gminy za pośrednictwem biura podawczego i 

dotyczyły przesunięcia kwoty 300 tys. zł na remont mostu i zamontowanie mijanek 

zwalniających na ulicy Nadrzecznej w Poraju oraz przesunięcia kwoty 100 tys. zł z Rozdz. 

75023 i przeznaczenie jej na poprawę bezpieczeństwa ruchu drogowego miejscowości 

Jastrząb, nie zostały uwzględnione w prowizorium budżetu na 2020 rok; 

 Przewodniczący Rady zapewnił, że takie odpowiedzi zostaną przygotowane; 

 p. Mirosław Kozieł Sołtys ŻL chciał wiedzieć, czy kwota 30 tys. zł założona w budżecie 

na amfiteatr wchodzi w skład kwoty 50 tys. zł, o przesunięcie której wnioskowali Radni p. 

Klimek i p. Makuch, na co Przewodniczący odpowiedział, że są to dwa różne wydatki. 

 

W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący Rady zarządził głosowanie na 

prowizorium budżetu na 2020 rok, w wyniku którego: 

 

Uchwała Nr 102(XIV)19 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Poraj na 2020 rok – 

załącznik nr 24 została przyjęta  – 8 głosów „za”, 5 głosów „przeciw”, 2 osoby nie oddały 

głosu. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Poraj - projekt uchwały to załącznik nr 26. 

Do dokumentu nie wniesiono uwag. 

 

Uchwała Nr 103(XIV)19 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Poraj – załącznik nr 27 została przyjęta  – 8 głosów „za”, 5 głosów 

„wstrzymujących się”, 2 osoby nie oddały głosu. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Poraj – projekt uchwały to załącznik nr 29. 

 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki przypomniał, że na Komisji ds. budżetu została 

wprowadzona przez Radnych poprawka do §9 ust. 1 pkt 1 mówiąca o tym, że odpady 

niesegregowane będą odbierane dwa razy w miesiącu przez cały rok kalendarzowy i 

zapytał o ewentualne uwagi do tego dokumentu; 

 Radny p. Patryk Frendowski chciał się upewnić, czy faktycznie kosze uliczne będą 

ustawiane co 25 m i czy na takie działania gminę stać oraz zapytał, w jaki sposób będzie 

egzekwowany zakaz wyrzucania do koszy ulicznych odpadów komunalnych; 

 Kierownik Ref. KG p. Adam Zaczkowski odpowiedział, że jest to zapis ustawowy i 

dotyczy odległości minimalnej i nie oznacza obowiązku umieszczania tych pojemników 

faktycznie co 25 m, natomiast zapis w kwestii wyrzucania śmieci komunalnych do koszy 
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ulicznych był już zawarty w poprzedniej uchwale, przez co gmina ma narzędzia do 

zgłaszania takich przypadków na Policję; 

 Radny p. Patryk Frendowski poprosił o sprawdzenie stanu koszy na ulicy Mickiewicza w 

Poraju, które są uszkodzone. 

Wobec braku dalszych pytań Przewodniczący zarządził głosowanie: 

 

Uchwała Nr 104(XIV)19 w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Poraj – załącznik nr 30 została przyjęta  – 8 głosów „za”, 5 głosów „przeciw”, 2 

osoby nie oddały głosu. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik nr 31 do protokołu 

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

i zagospodarowania tych odpadów – projekt uchwały to załącznik nr 32. 

 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki poinformował, że taka sama poprawka jak w 

poprzedniej uchwale odnosząca się częstotliwości odbierania odpadów niesegregowanych 

została wprowadzona do §3 ust. 1 pkt 1 

Do projektu nie wniesiono uwag. 

 

Uchwała Nr 105(XIV)19 w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 

tych odpadów – załącznik nr 33 została przyjęta - 8 głosów „za”, 5 głosów „przeciw”, 2 

osoby nie oddały głosu. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planów Pracy Komisji Rady 

Gminy Poraj na 2020 rok – projekt uchwały to załącznik nr 35. 

 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki przypomniał, że została wprowadzona zmiana w 

planie pracy zarówno Komisji ds. oświaty jak i Komisji ds. budżetu, tzn. w lipcu odbędzie 

się Komisja wyjazdowa w celu przeprowadzenia wizytacji wybranych strażnic OSP oraz 

Ośrodka Żeglarskiego Marina Poraj. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag. 

 

Uchwała Nr 106(XIV)19 w sprawie zatwierdzenia Planów Pracy Komisji Rady Gminy Poraj 

na 2020 rok – załącznik nr 36 została przyjęta 13 głosami „za”, 2 osoby nie oddały głosu. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Rady Gminy Poraj na 

2020 rok – projekt uchwały to załącznik nr 38. 

Do dokumentu nie zgłoszono uwag. 

Przewodniczący zarządził głosowanie, które zostało przerwane na prośbę Radnej p. Jolanty 

Chmury, która stwierdziła, że pomyliła się przy głosowaniu. 

W wyniku ponownego głosowania: 

 

Uchwała Nr 107(XIV)19 w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Rady Gminy Poraj na 2020 

rok – załącznik nr 39 została przyjęta 13 głosami „za”, 2 osoby nie oddały głosu. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 

 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Poraj na 2019 rok – 
projekty uchwał to załącznik nr 41 i 42. 
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 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki przypomniał, że ostateczny projekt uchwały w 

sprawie zmian w budżecie Radni otrzymali na wczorajszej Komisji ds. budżetu, został on 

również wysłany mailowo wraz z nowym projektem uchwały w sprawie zmiany WPF; 

 Radny p. Waldemar Sitek ponowił pytanie, które zadał na wczorajszej Komisji ds. budżetu 

odnośnie przyczyn wzrostu zużycia energii o 10 tys. zł w szkole w Poraju, tym bardziej, że 

obowiązująca umowa gwarantuje stałą stawkę; 

 Skarbnik Gminy p. Anna Kukla stwierdziła, że nie zna dokładnej odpowiedzi i 

jednocześnie zaznaczyła, że budżet nigdy nie jest zaplanowany dokładnie co do złotówki 

w danym dziale i jeżeli ogólnie wzrosło zużycie energii potwierdzone fakturą to lepiej 

zapłacić takie zobowiązanie w tym roku a nie zostawiać na kolejny rok; 

W związku z brakiem kolejnych pytań Przewodniczący zarządził głosowanie: 

 

Uchwała Nr 108(XIV)19 w sprawie zmian w budżecie Gminy Poraj na 2019 rok – załącznik 

nr 43 została przyjęta - 8 głosów „za”, 5 głosów „przeciw”, 2 osoby nie oddały głosu. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 

 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej – 
projekty uchwał to załączniki nr 45 i 46. 

Do dokumentu nie zgłoszono uwag. 

 

Uchwała Nr 109(XIV)19 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej – załącznik 

nr 47 została przyjęta - 8 głosów „za”, 5 głosów „przeciw”, 2 osoby nie oddały głosu. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 

 

 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki udzielił głosu Wójt p. Katarzynie Kaźmierczak, 

która zwróciła się do Radnych z wnioskiem o wyrażenie zgody na upoważnienie jej do 

wprowadzenia ewentualnych zmian w budżecie Gminy Poraj na 2019 rok jeżeli 

takowe pojawią się jeszcze do końca bieżącego roku; 

W związku z powyższym Przewodniczący zarządził głosowanie nad wnioskiem p. Wójt, 

który został przyjęty - 6 głosów „za”, 5 głosów „przeciw”, 4 osoby nie oddały głosu. 

Po ogłoszeniu wyniku głosowania Radny p. Łukasz Boroń poprosił o powtórzenie procedury 

głosowania, gdyż pomimo, że głosował na TAK o czym świadczyło podniesienie ręki 

urządzenie do głosowania nie odnotowało takiego faktu.  

Przewodniczący zarządził powtórne głosowanie: wniosek został przyjęty - 8 głosów „za”, 5 

głosów „przeciw”, 2 osoby nie oddały głosu. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 

 

20. Sprawy różne. 
W punkcie tym głos zabrali: 

 Radny p. Grzegorz Bojanek: 

 poprosił o wyjaśnienie, czy została rozwiązana sprawa administrowania obiektem 

„Strefa wrażeń”, 

 kolejny raz zapytał o termin naprawienia ulicy Rudzianej w Poraju, 

 chciał wiedzieć, kiedy powstaną mijanki zwalniające na ulicy Nadrzecznej w Poraju, 

Posiedzenie opuściła Radna p. Dagmara Superson-Kosztyła. 

 podniósł temat zanieczyszczonego przez smog powietrza i postawił wniosek o 

niezwłoczny zakup czujnika smogu w I kwartale przyszłego roku, który dokonuje 

bieżącego pomiaru przynajmniej trzech wartości tzn. cząsteczek PM10, PM 2,5 i 

benzoalfapirenu a dane z tego czujnika są udostępnianie w popularnych 

aplikacjach na smartfony oraz w Internecie; 
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 Kierownik Ref. GK p. Adam Zaczkowski odpowiedział: 

 naprawa dróg będzie odbywać się sukcesywnie również w przyszłym roku w 

zależności od posiadanych środków finansowych i ulica Rudziana także jest 

przewidziana w planie napraw, 

 żeby zrealizować przedsięwzięcie na ulicy Nadrzecznej w Poraju trzeba spełnić szereg 

uwarunkowań formalno-prawnych, z których najważniejszy jest projekt zmiany 

organizacji ruchu, który musi zostać uzgodniony i zatwierdzony przez odpowiednie 

służby,  

 wykonanie takiego projektu zostało zlecone i prawdopodobnie do końca roku 

powinien zostać wykonany i uzgodniony i prawdopodobnie w I kwartale przyszłego 

roku będzie możliwa realizacja (Radny p. Bojanek poprosił o przekazanie projektu 

radnym jak tylko zostanie wykonany), 

 przypomniał, że mowa o czujniku smogu i kosztach z nim związanych była bodajże na 

ostatniej sesji, podkreślił, że w budżecie tegorocznym nie było środków na zakup 

takiego urządzenia oraz, że należy się zastanowić, czy jeden czujnik smogu będzie 

wystarczający dla całej gminy; 

 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki zarządził głosowanie nad wnioskiem Radnego       

p. Grzegorz Bojanka dot. czujnika smogu – wniosek został przyjęty 8 głosami „za”, 4 

osoby „wstrzymały się” od głosu, 3 osoby nie oddały głosu.  

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

 Radny p. Grzegorz Bojanek: 

 odczytał a następnie przekazał na ręce Przewodniczącego Rady pismo stanowiące 

załącznik nr 51 do protokołu (pismo dot. braku realizacji wniosków Komisji 

Doraźnej ds. Statutu Gminy Poraj) 

 złożył rezygnację z pełnienia funkcji Przewodniczącego Komisji Doraźnej ds. Statutu 

Gminy Poraj;  

 Radny p. Leszek Lach zapytał, czy Regulamin Spółki Poreco został poprawiony i wysłany; 

 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki powtórzył za p. Wójt, że po takie informacje należy 

zwrócić się do Prezesa Poreco; 

Na posiedzenie wszedł Radny p. Bartosz Rajczyk. 

 Radna p. Jolanta Chmura zgodziła się z Radnym p. Grzegorzem Bojankiem mówiąc, że 

posiadanie czujnika smogu w obecnych czasach jest koniecznością i chciała się 

dowiedzieć, ile faktycznie kosztuje zakup i utrzymanie jednego czujnika smogu; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek dodał, że mówiąc o kosztach należy wziąć pod uwagę przede 

wszystkim koszty leczenia osób, którzy zapadają na różnego rodzaju choroby wywołane 

przez smog; 

 Radny p. Patryk Frendowski zapytał, jak będzie realizowany wniosek dot. czujnika smogu; 

 Radna p. Jolanta Chmura poprosiła o podanie konkretnej odpowiedzi, kiedy będą 

naprawiane drogi w ŻL, gdyż jej zdaniem pomimo, że pogoda sprzyja praktycznie przez 

cały rok tego typu pracom, to jednak odbywa się to w bardzo wolnym tempie,  

poinformowała, że lampa nr 20 na ulicy Grzybowej w ŻL jest niesprawna i poprosiła o jej 

naprawienie oraz o spowodowanie, aby przynajmniej raz w roku była przeprowadzana 

kontrola oświetlenia ulicznego; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak:  

 poinformowała, że czujnik smogu, który ma dostęp do platformy można zakupić już 

za ok. 2 tys. zł, co oznacza, że nie przekracza to możliwości finansowych gminy i być 

może jest szansa na rozmieszczenie takich urządzeń w różnych miejscach i 

podkreśliła, że najważniejsze w tym wszystkim jest przeorientowanie się 

mieszkańców na ekologię, 
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 nie zgodziła się z Radną p. Chmurą odnośnie remontu dróg w ŻL i zaproponowała, 

aby przygotować i przedstawić radnym zamiast harmonogramu krótkie sprawozdanie 

z wykonanych robót i wówczas można będzie ocenić ile tak naprawdę nawierzchni 

ulic zostało poprawionych w ŻL w porównaniu z innymi sołectwami; 

 Radny p. Leszek Lach postawił Wniosek o zamontowanie czujników smogu we 

wszystkich sołectwach Gminy Poraj, który został przyjęty przez radnych 9 głosami 

„za”, 4 osoby „wstrzymały się” od głosu, 2 osoby nie oddały głosu – wynik głosowania 

imiennego stanowi załącznik nr 52 do protokołu; 

 p. Mirosław Kozieł Sołtys ŻL stwierdził, że w tym roku w ŻL faktycznie były poprawiane 

drogi, jednakże jego zdaniem sposób w jaki jest to robione to wyrzucanie pieniędzy, gdyż 

w bardzo krótkim czasie wygląd tych dróg powraca do stanu wyjściowego, podkreślił, że 

w ŻL jest 66 ulic i dlatego na jedną ulicę w innych sołectwach powinno się zrobić osiem 

ulic w ŻL; 

 Radna p. Jolanta Chmura powiedziała, że jest jej przykro, że posądza się ją o mówienie 

nieprawdy i zaproponowała p. Wójt o osobiste sprawdzenie w jakim stanie są drogi w ŻL; 

 p. Edward Mizera Sołtys Choronia poprosił, aby wspomnieć w podziękowaniach za 

współudział w powstaniu książki „Trzy granice” o p. Jerzym Maszczyku, co potraktował 

jako przeoczenie oraz chciał wiedzieć, kiedy zostaną zorganizowane zebrania wiejskie; 

 Radny p. Bartosz Rajczyk podkreślił, że wytwarzane odpady komunalne są bazą do 

powstania surowców wtórnych, na których można wiele zyskać, dlatego też zaapelował, 

aby Gmina Poraj wspólnie z innymi gminami organizowali grupy, które produkując te 

surowce w określeniu powtarzalności ilości i jakości będą mogli je odpowiednio 

zagospodarować; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak odpowiedziała: 

 poleciła wszystkim zapoznać się z książką o której wspomniał p. Edward Mizera i 

dodała, że faktycznie p. Jerzy Maszczyk współuczestniczył w jej tworzeniu, jednakże 

takich osób było wiele i nie sposób wszystkich umieścić w podziękowaniach, 

 podkreśliła, że nie ma obowiązku zwoływać zebrań wiejskich w końcówce roku w 

sytuacji, kiedy nie ma funduszu sołeckiego i zadeklarowała, że takie zebrania odbędą 

się na wiosnę przyszłego roku, 

 podziękowała tym radnym, którzy jej zaufali i którzy wiedzą, że tylko razem można 

coś zrobić dobrego dla Gminy, 

 złożyła wszystkim życzenia świąteczne i noworoczne; 

 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki poinformował o życzeniach świątecznych jakie 

wpłynęły do Biura Rady, które również w imieniu swoim złożył wszystkim zebranym na 

s2ali. 

 

21. Zamknięcie sesji. 
W związku z wyczerpaniem porządku dziennego obrad Przewodniczący                   

p. Sylwester Sawicki podziękował wszystkim za przybycie i o godzinie 11
35

 zamknął XIV 

sesję Rady Gminy Poraj. 

 

Protokolant 

Inspektor 

 

Agnieszka Dudek      Przewodniczący 

                 Rady Gminy Poraj 

 

         

             Sylwester SAWICKI 
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